
                                                                                                                                                                                                                                                           

 
 
 
 
                                                P r o t o k ó ł   Nr XXXVII/06 

 
 
sesji Rady Miasta Działdowo  

odbytej w dniu 8 czerwca   2006  roku w sali konferencyjnej  Urzędu Miasta, w zamku  

pod przewodnictwem  pani Teresy BARTKOWSKIEJ – Przewodniczącej Rady Miasta. 

 
 
        Sesja trwała w   godz. 1000 – 1225. 

 
        Stan osobowy Rady wynosi 21 osób, w sesji zgodnie z załączaną  listą obecności 

uczestniczyło  21  radnych. 

 
Spoza Rady w sesji uczestniczyli : 

 
Pan Ryszard DUCHNA                                      - Burmistrz miasta   

Pan Marek BŁAŻEJCZYK                               - Z-ca burmistrza 

Pani Teresa NOWAKOWSKA                          - Z-ca burmistrza  

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ                       - Sekretarz miasta 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-ANACZKOWSKA  - Skarbnik miasta 

Pan Mirosław ANTOSZEWSKI                       - Radca prawny Urzędu  

Pan Andrzej WITKOWSKI                              - Komendant Straży Miejskiej  

Pani Monika SKRZYPEK                                 - Naczelnik Wydz. PIGŚ 

Pan Leszek JARZYNKA                                    - Naczelnik Wydz. GK 

Pani Ewa NERS                                                   - Naczelnik Wydz. Oświaty  

Pan Sławomir KSIĘŻOPOLSKI                       - Naczelnik Wydziału Organizacyjnego 

Pan Ładysław CICHOSZ                                   - Inspektor ds. ZKiS 

Pan Arkadiusz KOWAL                                    - Komendant Powiatowy Policji  

Pan Mariusz WILAMOWSKI                          - Z-ca Komendanta Powiatowej Straży Pożarnej    

Pan Bronisław MAZURKIEWICZ                   - Radny powiatu działdowskiego  

Przedstawiciele telewizji i prasy lokalnej 

Kilku mieszkańców miasta  
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Przebieg sesji  

 
Pkt 1 

 
 
        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca Rady Miasta otworzyła sesję, 

powitała jej uczestników oraz   stwierdziła prawomocność obrad.  

 

       
Pkt 2 

 

            Na wniosek  Burmistrza – Przewodnicząca zwróciła się o włączenie do porządku 

obrad dodatkowego punktu, tj. projektu uchwały w sp rawie Lokalnego Programu 

Wyrównywania Szans Edukacyjnych na rok 2006 pod nazwą „Zajęcia 

pozalekcyjne szansą wyrównywania różnic edukacyjnych uczniów)  –  Rada 21 

głosami „za”,  tj.  jednomyślnie  wyraziła zgodę  na rozpatrzenie tego projektu ,  

po czym przystąpiła do realizacji porządku dziennego sesji,  w następującym 

brzmieniu  :  

  
1 .  Otwarcie sesji i stwierdzenie jej p rawomocności. 

 
2 .  Zmiany w porządku  dziennym sesji.  

 
3 .  Przyjęcie protokó łu  poprzedniej sesji. 

 
4 .  Sprawozdanie   Przewodniczącej  Rady  o  działaniach  podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 

 
5.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym, 

zw łaszcza z wykonania uchwał Rady. 

 
6.  Sprawozdanie przedstawicieli Gminy  z działalności związków 

międzygminnych i stowarzyszenia gmin.   

 
7.  Sprawozdanie z p rac komisji w okresie międzysesyjnym .  

 
8. Interpelacje radnych i zapytania.   
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9.  Podjęcie uchwały  w sprawie zmian w podziale na stałe obwody 

głosowania,  ich numerów i granic,  utworzonych na obszarze Gminy-

Miasto Dzia łdowo.  

 
10 . Podjęcie uchwa ły  w sprawie uzupełnienia okręgów wyborczych dla 

wyboru Rady Miasta Działdowo o nowopowstałe ulice.   
 

11. Podjęcie uchwały  w sprawie przyjęcia uchwa ły Nr XXI/28/2006 

Zgromadzenia Ekologicznego Związku Gmin „Działdowszczyzna” w 

Działdowie  z  dnia  17  maja  2006 r.   w sprawie :  zmiany  Uchwały 

Nr  XVII/8/2005 z dnia 6 kwietnia 2005 roku.   

 
12.Podjęcie uchwa ły w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie darowizny 

dla Policji.   

 
13 . Podjęcie uchwa ły w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2006 .  

 
14.Podjęcie uchwa ły w sprawie wyrażenia zgody na nabycie w d rodze 

umowy  kupna-sprzedaży  nieruchomości  po łożonych  w  Działdowie 

na rzecz Gminy-Miasto Działdowo.  

 
15.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sp rzedaż w d rodze 

przetargu nieruchomości zabudowanych po łożonych w Dzia łdowie  przy 

ul.  Wolności 4.    

 

16.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sp rzedaż w d rodze 

przetargu  nieruchomo ści  zabudowanej   po łożonej  w   Działdowie 

przy ul.  Chopina,  przeznaczonej na cele us ługowe.  

 
17.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany 

studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego  

miasta Działdowo.  

 
 

18.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany 

miejscowego  p lanu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Działdowo.  
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19.Podjęcie uchwa ły w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta 

Działdowo.  

 
20 . Podjęcie uchwa ły w sprawie Lokalnego Programu Wyrównywania Szans 

Edukacyjnych na rok 2006 pod nazwą „Zajęcia pozalekcyjne szansą  

wyrównywania różnic edukacyjnych uczniów”.   

 
21.Odpowiedzi na zapytania.   

 
22.Wolne wnioski i informacje. 

 
 

 
Ad pkt 3 

 

        21 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada przyjęła protokół poprzedniej sesji bez 

odczytywania.   

 

 

Ad pkt 4 

 
        Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca RM poinformowała, że w okresie 

miedzy sesjami : 

 
- 5 maja otrzymali od Burmistrza Nowego Targu zaproszenie na Zjazd Miast 

Polskich, w których szczególnie czczona jest św. Katarzyna Aleksandryjska. 

Zjazd ten odbędzie się w dniach od  21 do 23 czerwca br.  Zorganizowany 

został w związku z 660-leciem nadania praw miejskich Nowemu Targowi. 

Nasze miasto na tym zjeździe reprezentować będzie pani zastępca burmistrza, 

proboszcz Parafii  Św. Katarzyny,  ks. Marian Ofiara i ja – poinformowała 

przewodnicząca,  

 
- 11 maja pani Anna Prusak złożyła skargę na Burmistrza i prezesa PGKiM, że 

od miesiąca grudnia w budynku przy ul. Wolności 10 jest nieczynna toaleta. 

Poprosiłam burmistrza i prezesa PGKiM o ustosunkowanie się do sprawy i w 

efekcie,  biorąc  pod  uwagę   podeszły wiek pani Prusak oraz brak zrozumienia 

z Jej strony, że tego typu naprawy należą do najemcy,  postanowiono w trybie 
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wyjątkowym zakupić i zamontować muszlę ustępową w WC przynależnym do 

mieszkania. Miasto dokona ło zakupu, a PGKiM montażu.  

 
- 15 maja  otrzymałam  do  wiadomości  kopię  odpowiedzi  Ministra  Rolnictwa 

i Wsi Krzysztofa Jurgiela na interpelację posła Witolda Gintowt-

Dziewałtowskiego w sprawie przyspieszenia realizacji dopłat bezpośrednich dla 

rolnictwa. Nie będę odczytywać tej pięciostronicowej odpowiedzi, ale możecie 

się Państwo zapoznać z nią w Biurze Rady,  

 
-  17 maja wójt Gminy Płośnica zwrócił się z prośbą o wsparcie poszkodowanej 

w wyniku wybuchu gazu rodziny Sławomira i Krystyny Kowalczyków – kopię 

tego pisma otrzymaliście Państwo w materiałach sesyjnych, 

 
 - 19 maja proboszcz Parafii Ewangelicko-Augsburskiej    wystosował do Rady 

protest, dotyczący przedłużaniu negocjacji przez Pana Burmistrza w sprawie 

prośby Parafii o uzyskanie części działki nr 182 pod budowę kościoła. Po  

otrzymaniu wyjaśnień od Burmistrza – protest ten wraz z wyjaśnieniami 

przekazałam do rozpatrzenia Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego oraz Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska – także za chwilę 

usłyszymy stanowiska Komisji w tej sprawie, 

 
- otrzymaliśmy od  Burmistrza Miasta odpowiedź na ponowną skargę pani 

Danuty Kowalskiej na Wydział Spraw Obywatelskich  z powodu zameldowania 

w jej mieszkaniu nowonarodzonej wnuczki, w której Burmistrz podtrzymał 

swoje poprzednie stanowisko co do bezzasadności skargi. Zgodnie z art. 239§ 1 

Kpa „w przypadku gdy skarga, w wyniku jej rozpatrzenia, uznana zosta ła za 

bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na skargę, a skarżący 

ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności – organ właściwy do jej 

rozpatrzenia może, w odpowiedzi na tę skargę, podtrzymać swoje poprzednie 

stanowisko”. Przy czym zgodnie z § 2 tego artyku łu o załatwieniu w powyższy 

sposób skargi wniesionej ponownie, organ załatwiający ją zawiadamia  organ  

wyższego  stopnia,  co  też  Burmistrz  zrobił. Jeżeli    ktoś z Państwa –

przekazała – chce zapoznać się z treścią skargi i odpowiedzią na nią, to może  
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zrobić to w czasie przerwy, a po sesji dokumenty te będę dostępne w Biurze 

Rady, 

 
- w     trakcie      dyżurów   mieszkańcy   przychodzili   w    sprawach   bytowych 

i mieszkaniowych.   

            Po czym Przewodnicząca poprosiła o złożenie sprawozdania swojego 

zastępcę, który przyjmuje interesantów w każdą środę.  

i  

 
Pan Marian ODACHOWSKI – Wiceprzewodniczący RM poinformował, że ze 

znaczących spraw, które były poruszane na dyżurach, to :  

 
- wizyta ks. Kurzawy w sprawie pozyskania działki pod budowę kościoła. Tę 

sprawę proboszcz później przedłożył na piśmie do Rady,    

- jeden z  obywateli  miasta,  który  dotychczas  dzierżawił  działkę   zwrócił się 

w sprawie udzielenia bonifikaty przy sprzedaży, z tego tytułu, że nieruchomość 

znajdująca się na tej działce jest wpisana do rejestru zabytków. Temat ten został 

polubownie załatwiony w drodze negocjacji ze stosownym Wydziałem Urzędu 

Miasta, także nie zgłaszał on specjalnie zastrzeżeń ani skarg w tej sprawie.  

 
 
Ad pkt 5 

 
        Pan  Ryszard  DUCHNA –    Burmistrz   złożył  sprawozdanie  ze  swojej   działalności 

z  uwzględnieniem   wykonania  uchwał Rady Miasta Działdowo w okresie między sesjami, 

tj. od 27 kwietnia 2006 r. do  7 czerwca 2006 r. (stanowi ono załącznik do protokółu). 

Ponadto Burmistrz poinformował, że wczoraj podpisał zarządzenia w sprawie powołania 

dyrektorów wszystkich szkół na kolejną, pięcioletnia kadencję.  

 

 
 
Ad pkt 6 

 
        Radny pan Józef ORZECHOWSKI – przedstawiciel miasta w Ekologicznym Związku 

Gmin „DZIAŁDOWSZCZYZNA” złożył  sprawozdanie ze Zgromadzenia Związku, 

odbytego w dniu 9 maja br. na którym podjęto uchwały :  
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- w    sprawie zmiany budżetu  Związku  na  rok  2006  ze  względu   na   finansowanie 

z Programu ZPORR rozbudowy składowiska odpadów komunalnych w Zakrzewie,  

- w    sprawie   zaciągnięcia    pożyczki   na    finansowanie      projektu  modernizacji    

i  rozbudowy  składowiska  odpadów     komunalnych  w   Zakrzewie w kwocie 

1.404.105 zł na lata 2006-2007. Realizacja zabezpieczenia następowała będzie – 

informował –  z  dochodów  własnych,  tzn.   z    wpłat   gmin, członków    Związku. 

A źródłem spłaty pożyczki  będą środki Zintegrowanego Programu Rozwoju 

Regionalnego, 

- w sprawie zmian w Statucie  Związku. 

 

Pani Teresa NOWAKOWSKA – Z-ca Burmistrza złożyła sprawozdanie ze Zgromadzenia 

Związku Gmin Warmińsko-Mazurskich, odbytego w dniach 5 i 6 czerwca w Starych 

Jabłonkach (stanowi ono załącznik do protokółu). 

 

 
 

Ad pkt 7 

        

        Sprawozdanie z prac Komisji w okresie  międzysesyjnym : 

 
Pan Adam STOLARSKI – Przewodniczący Komisji Gospodarki i Ochrony Środowiska 

przekazał, że Komisja  spotkała się w dniu 5 czerwca, a w trakcie obrad :   

- rozpatrywała protest Parafii Ewangelicko-Augsburskiej w Działdowie w sprawie 

przedłużania negocjacji przez Burmistrza Miasta Działdowo. Jak państwo pamiętacie 

– mówił – Komisja sprawą działki dla parafii pod budowę kościoła zajmowała się 

kilkakrotnie i jej stanowisko było zawsze to samo, a mianowicie – że Komisja wyraża 

zgodę na usytuowanie tam świątyni. Natomiast kwestia zakresu działki miała być 

ustalona na drodze negocjacji pomiędzy zainteresowanymi stronami. A ostatnio 

proboszcz złożył protest, ponieważ nie zgadza się na ustalenie służebności przejazdu 

przez działkę parafii,  samochodów które miałyby dojechać do Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej. W głosowaniu w tej sprawie 1 członek Komisji był za 

podtrzymaniem wcześniejszych ustaleń, 1 był przeciwko, a 4 osoby wstrzymały się od 

głosu w tej sprawie. Jednak pan Burmistrz oświadczył, że sprawa nie jest do końca 

zamknięta i będzie w dalszym ciągu podejmował działania, aby pomóc tej parafii w 

osiągnięciu celu, tj. wybudowaniu świątyni. A jakie to będą działania – myślę, że pan 

Burmistrz nas poinformuje – przekazał,     
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- wysłuchała  informacji  o  działalności   Przedsiębiorstwa  Ciepłowniczego Sp. z o.o. 

w Działdowie za okres wrzesień-grudzień 2005 roku,  

 
-  jednomyślnie, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie w d rodze umowy  kupna-sprzedaży  

nieruchomości  po łożonych  w  Działdowie na rzecz Gminy-Miasto 

Działdowo, 

 
-  3 głosami „za”,  p rzeciwko  1  i przy 2 głosach wstrzymujących się 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały    w sprawie wyrażenia zgody 

na sprzedaż  w drodze przetargu nieruchomości zabudowanych 

po łożonych w Działdowie  przy ul.  Wolno ści 4,  

 
-  przy 2 głosach przeciwko i 4 wstrzymujących się -  negatywnie 

zaopiniowa ła projekt uchwa ły    sprawie wyrażenia zgody na sp rzedaż w 

drodze przetargu  nieruchomości  zabudowanej   po łożonej  w   

Działdowie przy ul.  Chopina, przeznaczonej na cele us ługowe, 

 
-  jednomyślnie,  pozytywnie zaopiniowa ła projekt uchwały  w sprawie 

przystąpienia do opracowania zmiany studium uwarunkowań i 

kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Dzia łdowo,      

 
-  jednomyślnie,  pozytywnie zaopiniowa ła projekt uchwa ły  w sprawie  

przystąpienia do opracowania zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Dzia łdowo,    

     
-  jednomyślnie,  pozytywnie zaopiniowa ła projekt uchwa ły  w sprawie     

nadania nazwy ulicy na terenie miasta Działdowo,   

                 
- wysłuchała raportu z przeprowadzonych kontroli podłączeń do instalacji deszczowej, 

w tym  informacji na temat przestrzegania przepisów z zakresu ochrony środowiska 

przez mieszkańców i zakłady pracy.                                                                                                                                                                                                            

 
Pan Henryk JABŁOŃSKI – przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki 

poinformował,  że   w   dniu 7 czerwca Komisja odbyła posiedzenie składające się z 2 części, 

i tak :  

1) najpierw obradowała wspólnie z  Komisją Spraw Społecznych i Porządku Publicznego 

na  temat   przygotowań  do     organizacji  wypoczynku  letniego   dzieci i młodzieży. 
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Odpowiednie podmioty, przez swoich dyrektorów – informował – przedstawiły, jak 

się później okazało, interesującą i pozytywną ofertę  dotyczącą wypoczynku dzieci i 

młodzieży. A przedstawiły je: Dziadowskie Centrum „Caritas”, pełnomocnik 

Burmistrz Miasta ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Towarzystwo 

Przyjaciół Dzieci oraz Komenda Hufca ZHP. Komisje pozytywnie oceniły   

propozycje    przygotowań   do   organizacji    wypoczynku   letniego   dzieci i 

młodzieży, 

2) w trakcie drugiej części posiedzenia Komisja : 

- po    przeanalizowaniu – pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  Rady   Miasta 

w sprawie Lokalnego Programu Wyrównywania Szans Edukacyjnych na rok 2006 pod 

nazwą „Zajęcia pozalekcyjne szansą wyrównywania różnic edukacyjnych uczniów”,  

- po zapoznaniu się, Komisja przyjęła do wiadomości  projekty organizacyjne placówek 

oświatowych  na  rok  szkolny 2006/2007. Natomiast w sierpniu Komisja zapozna się 

z ostatecznymi projektami organizacyjnymi.  

 
 

Pani Elżbieta KONARZEWSKA  - przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego złożyła sprawozdanie z 2 posiedzeń odbytych między sesjami, informując, że : 

1) 18 maja wspólnie z Komisją Budżetu i Finansów rozpatrzli prośbę lekarzy 

podstawowej opieki zdrowotnej w Działdowie o udzielenie pomocy w przystosowaniu 

do warunków określonych w zarządzeniu ministra zdrowia – budynku Przychodni 

Rejonowej Nr 2, znajdującej się przy ul. Norwida. Komisje poparły tę prośbę – 

przekazując ją Burmistrzowi, celem poszukania w drodze negocjacji rozwiązań 

satysfakcjonujących obie strony.   

2) 7 czerwca Komisja odbyła dwuczęściowe posiedzenie, i tak  : 

a) w trakcie pierwszej części : 

- rozpatrzono protest parafii Ewangelicko-Augsburskiej w sprawie przedłużania 

negocjacji przez Burmistrza Miasta. Protest ten Komisja zaopiniowała pozytywnie 3 

głosami ”za”  ,   przy 2 „wstrzymujących się”  –  przekazując  sprawę  Burmistrzowi 

w celu poszukania rozwiązań przy udziale prawników,  

- po wysłuchaniu, Komisja przyjęła informację na temat przygotowań do akcji „Wstąp 

po Zdrowie”. Akcja ta odbyła się 4 czerwca, ale z powodu niesprzyjającej aury – jak 

poinformowała pani pełnomocnik – w najbliższy weekend nastąpi dokończenie 

festynu, 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie wyrażenia zgody 

na przekazanie darowizny dla Policji,  
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b) drugą część tego posiedzenia odbyto wspólnie z Komisją Oświaty, Kultury, 

Sportu i Turystki i jak już informował przewodniczącej tej Komisji – tematem 

spotkania było zapoznanie się z przygotowaniami do organizacji wypoczynku letniego 

dzieci i młodzieży. 

 

 
Pan Stanisław STEFANINA –   przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przekazał,  że 

na  posiedzeniu w dniu 6 czerwca Komisja : 

- zapoznała się z wynikiem finansowym za rok 2005 Przedsiębiorstwa Gospodarki 

Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o.o. w Działdowie, 

- pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Miasta w sprawie zmian w budżecie 

miasta na rok 2006.  

 

Pan  Zbigniew  KOPAŃSKI –   przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej   poinformował,  że 

w okresie miedzy sesjami Komisja nie obradowała, ponieważ ze względu na wcześniejszą 

intensywność działań, Komisja jest do przodu z planem pracy, a ponadto połowa członków 

Komisji, to nauczyciele, którzy  brali udział w pracach komisji maturalnych.  

 

 
Ad pkt 8 

 
        Interpelacje radnych i zapytania : 

 
Radny pan Józef SPYCHALSKI – zapytał Burmistrza jak w sądzie czy w arbitrażu 

zakończyła się sprawa z firmą wykonującą remont zamku? 

A dalej odnosząc się do sprawozdania ze Zgromadzenia Związku Gmin Warmińsko-

Mazurskich, przedstawionego przez panią wice burmistrz Nowakowską – zapytał – czy 

odnoście niedomagań, o których mówiła zostały sformułowane wnioski do odpowiednich   

organów - mówiąc – że tylko wtedy to ma sens. Natomiast jeśli w dyskusji nie uczestniczą 

strony i nie ma z niej wniosków, to jest to po prostu kampania wyborcza.  

 
Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta odpowiadając na pierwsze pytanie – przekazał, 

że  rozprawa  odbyła  się  w    sądzie  w   Elblągu.   Trwała  to  dość  długo,  bo  prawie   rok, 

a rozstrzygnięcie jest takie, że sąd odrzucił w całości roszczenie wykonawcy. Stronie tej 

przysługuje jednak wniesienie odwołania do sądu drugiej instancji.  
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Pani Teresa NOWAKOWSKA – poinformowała, że sprawy, które były poruszane, Zarząd 

Związku przekaże do Urzędu Marszałkowskiego, do Wojewody oraz te, które dotyczyły 

oświaty - do ministerstwa finansów. Natomiast nigdzie w kraju  nie da się już  ukryć, że  trwa 

kampania wyborcza. W zasadzie nikt nie ma większego wpływu na tego rodzaju spotkania –

powiedziała- dodając – że na poprzednie posiedzenia byli zapraszani parlamentarzyści i nie 

było nikogo. A teraz przybyło tak duże grono, że uczestnicząc 3 lata w tych spotkaniach, po 

raz pierwszy spotkała tak liczną reprezentację parlamentu.  

a 

Pan DUCHNA – poinformował ponadto, że co do niektórych spraw, omawianych przez 

panią Nowakowską – stanowisko zajął również Związek Miast Polskich. ZMP odrzucił jako 

nieracjonalną i nielogiczną propozycję  zmiany ordynacji wyborczej do rad. To samo dotyczy 

też propozycji zmian ustaw w podatkach. Zmiany te spowodowałyby, że gminy w części 

musiałyby ponosić skutki finansowe. Dotyczy to m.in. projektu ustawy w sprawie 

zwiększenia akcyzy na olej opałowy, w wyniku czego cena oleju wzrośnie o 350%. A gminy, 

według  projektu,  zostałyby  zobligowane  do  wypłaty  rekompensat.   Miałyby to sprawdzać 

i wypłacać, tylko nikt nie powiedział skąd mają być środki na to – więc to też zostało 

oprotestowane. Uznano bowiem, że adresatem tego winno  być państwo, czyli urząd 

skarbowy, a nie gminy. Powstał też projekt ustawy zakładający, że gminy mają wypłacać 

rekompensatę za paliwa rolnicze, przy czym nie zabezpieczano żadnych pieniędzy dla ludzi, 

którzy  mieliby to realizować,  gwarantuje się  tylko środki na same wypłaty.  Związek Miast 

Polskich i Związek Powiatów w zajętym stanowisku krytykują to jednoznacznie, jako 

narzucanie kolejnych zadań bez pokrycia środków na ten cel.  

 
Radny pan Wiesław NOWICKI – stwierdzając, że jeszcze do niedawna towarzyszyła nam 

lokalna telewizja kablowa – powiedział – że była to dobra promocja samorządu, dobra 

promocja problemów, którymi zajmuje się Rada i które w mieście miały miejsce. Natomiast 

od pewnego momentu telewizji nie ma na sesjach  - prosząc o informację jaka jest tego 

przyczyna ?  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca RM przekazała, że wysyłamy zaproszenia 

do telewizji kablowej.  

 

a 

Pan Ładysław CICHOSZ – Inspektor ds. ZKiS poinformował, że wczoraj będąc w telewizji 

kablowej uzyskał informację, że mają  już koncesję na nadawanie programu. Także 

najprawdopodobniej w najbliższą sobotę ruszy wznowiony  Telewizjer Działdowski.   
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        ( W trakcie sesji przyszedł przedstawiciel telewizji kablowej i nagrywał obrady).  

 

Ad pkt 9 i pkt 10 

 

        Pan Tadeusz MARCHLEWICZ –  Sekretarz  Miasta w imieniu Burmistrza 

przedstawił jednocześnie omawiając : 

- projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  podziale  na  stałe obwody głosowania, ich 

numerów i granic,  utworzonych na obszarze Gminy-Miasto Działdowo wraz z wnioskiem 

Burmistrza o dokonanie zmiany granic obwodu głosowania : Nr 1 poprzez dodanie nowej 

ulicy Konwaliowej, Nr 2 poprzez dodanie nowej ulicy Lotników, Nr 9 poprzez dodanie nowej 

ulicy Przemysłowej,  Nr 11 poprzez dodanie nowych ulic : Agatowej, Bursztynowej, 

Stanisława Chlebowskiego, Dębowej, Sosnowej, Szafirowej i Szmaragdowej, wyłączenie z 

obwodu glosowania Nr 11 ulic Modrzewiowej, Świerkowej i Wrzosowej i włączenie ich do 

obwodu glosowania Nr 12. Powodem ostatniej zmiany jest to, że w dotychczasowym 

obwodzie głosowania Nr 11 nastąpiło przekroczenie maksymalnej liczby mieszkańców. Stały 

obwód   głosowania    powinien   bowiem   obejmować   do 3.000  mieszkańców, a   obwód 

Nr 11 na koniec 2005 roku obejmował 3.006 osób, natomiast na koniec I kwartału br. 3.025. 

W związku z czym Dyrektor Delegatury KBW w Elblągu zwrócił się do Burmistrza o 

rozważenie możliwości dokonania zmian w podziale miasta na obwody glosowania w taki 

sposób, aby doprowadzić do stanu zgodnego z prawem. Ostatnia zmiana , to skreślenie z 

wykazu stałych obwodów głosowania – obwodu głosowania Nr 13 – Szpital w Działdowie 

(obwód odrębny) / wniosek Burmistrza w tej sprawie stanowi załącznik do protokółu/, 

 
- projekt uchwały w sprawie uzupełnienia okręgów wyborczych dla wyboru Rady Miasta 

Działdowo o nowopowstałe ulice, tj.  okręg wyborczy Nr 1 o ulice Konwaliową i Lotników, 

okręg wyborczy Nr 3 o ulicę Przemysłową, Okręg wyborczy Nr 4 o ulice : Agatową, 

Bursztynową, Stanisława Chlebowskiego, Dębową, Sosnową, Szafirową i Szmaragdową  

(wniosek Burmistrza w tej sprawie stanowi załącznik do protokółu).  

        Po zakończeniu omawiania projektów, pan Marchlewicz przekazał, że pan Burmistrz 

przed chwilą zwrócił uwagę na to, że w porządku dziennym dzisiejszej sesji jest projekt 

uchwały o nadaniu nazwy kolejnej ulicy w  mieście – a ponieważ jest to ulica już 

zamieszkana - Sekretarz poprosił o kilka minut na konsultacje w tej sprawie z radcą prawnym, 

albo o odłożenie przed chwilą omawianych uchwał na kolejną sesję.   
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        Poproszony przez Przewodniczącą o zabranie głosu w tej sprawie – pan Mirosław 

ANTOSZEWSKI – radca prawny sugerował przyjęcie uchwał w  brzmieniu przygotowanym 

na sesję . Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy – mówił-  wchodzi  w życie po upływie 14 

dni od publikacji w Dzienniku Urzędowym. Nie ma więc żadnej gwarancji, że do następnej 

sesji będzie ona już obowiązująca. Myślę, że będzie to problem do rozwiązania – 

kontynuował – po wejściu w życie uchwały o nadaniu nazwy ulicy i być może zaistnieje  

jeszcze potrzeba dokonania drobnej korekty.  Sądzę jednak, że  w tej chwili nie należy burzyć 

przygotowanych dokumentów – powiedział.  

 
        Po czym Rada 

 

- podjętą 21 głosami „za”, tj. jednomyślnie 

 
                                                   U c h w a ł ą   Nr XXXVII/330/06 

 
dokonała zmian w podziale na stałe obwody głosowania, ich numerów i granic utworzonych 

na obszarze Gminy-Miasto Działdowo.  

oraz 

- jednomyślnie, tj. 21 głosami „za” podjęła 

 
                                                    U c h w a ł ę   Nr XXXVII/331/06 

 
w    sprawie    uzupełnienia  okręgów  wyborczych    dla  wyboru  Rady  Miasta   Działdowo 

o nowopowstałe ulice.  

 

 

Ad pkt 11 

 

        Pan Sławomir KSIĘŻOPOLSKI – Naczelnik Wydziału Organizacyjnego 

przedkładając  projekt uchwały w sprawie przyjęcia uchwały Nr XXI/28/2006 Zgromadzenia 

Ekologicznego  Związku  Gmin  „Działdowszczyzna”  w Działdowie z dnia 17 maja 2006 r. 

w sprawie zmiany uchwały Nr XVII/8/2005 z dnia 6 kwietnia 2005 roku – wyjaśnił, że 

przedmiotem projektu jest przyjęcie zmiany Statutu Związku, uchwalonej przez jego 

Zgromadzenie. Potrzeba zmiany – kontynuował -  wynika z faktu przystąpienia do 

„Działdowszczyzny” kolejnych dwóch gmin, tj. Gminy-Miasto Lubawa i Gminy Grodziczno, 

co wymagało wprowadzenia poprawki, polegającej na zmianie ilości osób, z których składa 
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się Zarząd Związku. Ponadto w § 20 Statutu skreślono ust. 3 dotyczący wniosku o 

przeprowadzenie głosowania tajnego.    

 

        Rada   21 głosami  „za” (stan osoby Rady wynosi 21 radnych)  podjęła  

 
                                       Uchwałę Nr XXXVII/332/06 

 
w sprawie przyjęcia uchwały Nr XXI/28/2006 Zgromadzenia Ekologicznego  Związku Gmin 

„Działdowszczyzna” w Działdowie  z  dnia  17 maja 2006 r.   w sprawie  zmiany   uchwały 

Nr XVII/8/2005 z dnia 6 kwietnia 2005 roku. 

 

 

Ad pkt 12 

 

        Podjętą jednomyślnie, tj. 21 głosami ”za”  

 
                                       U c h w a ł ą  Nr XXXVII/333/06 

 
Rada    wyraziła  zgodę    na    przekazanie   darowizny  dla  Komendy   Powiatowej   Policji 

w Działdowie w postaci dwóch analizatorów wydechu z wyposażeniem oraz jednej drukarki z 

zasilaczem o    łącznej  wartości  9.967,20 zł,   a   środki  na  ten  cel   zostały  przewidziane  

w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

 
Po czym pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca RM  zwróciła się do 

uczestniczącego    po  raz   pierwszy   w  sesji,     nowego   Komendanta  Policji   Powiatowej 

o przedstawienie się – mówiąc, że ma nadzieję, iż właśnie dzisiaj zaczyna się nasza 

współpraca.  

 
Pan Arkadiusz KOWAL – Komendant Powiatowy Policji podziękował za zaproszenie na 

sesję.   Po   czym    przedstawiając  się,   przybliżając   przebieg   swojej   pracy  zawodowej 

w policji oraz zamierzenia dotyczące pracy w naszej Komendzie – informując, że :   ma 41 

lat, pochodzi z Iławy, a od kilkunastu lat mieszka w Mławie. 10 lat pracował w Iławie, a 5 

ostatnich lat w Olsztynie – cały czas w prewencji. Powiat dziadowski, jest mi bardzo bliski  – 

mówił dalej – znam bowiem te tereny, topografię, znam wspaniałych ludzi, którzy tutaj 

mieszkają i myślę, że wspólnie wiele rzeczy uda nam się zrobić. Nie ma tu dużej 

przestępczości – kontynuował. Natomiast jest dużo drobiazgów, które dokuczają praktycznie 

wszystkim. Jest trochę zniszczeń mienia, trochę wandalizmu, sporo nietrzeźwych kierujących 

pojazdami. Ale myślę – powiedział – że wspólnymi siłami, tzn. przy pomocy państwa, przy 
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pomocy rad osiedli i mieszkańców uda nam się wiele zrobić , abyśmy czuli się bezpiecznie. 

Zdaję sobie sprawę z tego, że nasze statystyki, nasze słupki niewiele mówią. Natomiast 

najbardziej   interesuje mnie opinia na temat bezpieczeństwa  mieszkańców, opinia każdego, 

kto przyjedzie do nas. Chciałbym – kontynuował – abyśmy za ileś miesięcy, za ileś lat 

wspólnie stwierdzili, że udało nam się coś zrobić, że udało nam się zrobić dla bezpieczeństwa, 

to że każdy z naszych obywateli i gości powie, że powiat działdowskim kojarzy im się z 

cudownym, bezpiecznym miejscem. I obiecuje, iż będę się starał, aby tak było –zakończył 

Komendant.  

              

        A uczestnicy sesji nagrodzili tę wypowiedź oklaskami.  

 

 
Ad pkt 13 

 

        Bez uwag – 17 głosami „za”, tj. jednomyślnie Rada podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XXXVII/334/06 

 
wprowadzając nią zmiany w budżecie miasta na rok 2006.  

 

         
 
Ad pkt 14 

 

        Podjętą jednomyślnie, tj. 18 głosami „za”  

 

                                       U c h w a ł ą   Nr XXXVII/335/06 

 

Rada wyraziła zgodę na nabycie w drodze umowy kupna-sprzedaży nieruchomości 

położonych  w  Działdowie  na  rzecz  Gminy-Miasto Działdowo , tj.   gruntów nr nr 2009/16 

i 2042/3 o o0bszrze 0.6194 ha, z przeznaczeniem na zieleń urządzoną i wody otwarte oraz na 

poszerzenie ulicy Marchlewskiego.  

 

 

Ad pkt 15 

 
        Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości zabudowanych położonych w Działdowie przy ul. Wolności 4 : 
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W dyskusji: 

 
Radny pan Wiesław NOWICKI  - przekazał, że swoje wątpliwości zgłaszał na posiedzeniu 

Komisji, ale przedstawi je i dziś, uważa bowiem, że winien podzielić się nimi z całą Radą. 

Otóż – mówił pan Nowicki – majątek tej działki i siedmiu pozostałych, bo cały ten obiekt, 

przejęty od PGKiM-u,  po podziale  składa się z tylu  działek,  został przejęty już dość dawno, 

bodajże w poprzedniej kadencji. Do  tej pory jednak nie opracowano żadnej logicznej i 

rozsądnej koncepcji  na co go przeznaczyć – poza pojawiającymi się jednostkowymi 

propozycjami, że może na bibliotekę itd.  

Te działki na ul. Wolności – kontynuował – zawsze budziły emocje. Były różne dyskusje, 

były próby sprzedaży, dłuższego wydzierżawienia  - no ale kończyło się to tak, jak się 

kończyło.  

Dla mnie rzeczą niezrozumiałą jest to- mówił dalej - że z tego całego kompleksu działek – 

wydziela się do sprzedaży tylko ten najsmakowitszy kąsek, tj. biurowiec i stolarnię. 

Natomiast  nie ma żadnej informacji jaki zamiar będzie przyświecał przy sprzedaży, 

przeznaczeniu czy  wydzierżawieniu pozostałych działek. Stąd też uważam – przekazał – że 

ta inicjatywa uchwałodawcza, która dzisiaj się pojawia jest przedwczesna. Podobną sytuację 

przerabialiśmy w momencie, kiedy dokonywaliśmy zamiany działki na ul. Hallera, która 

zgodnie z uzasadnieniem miała być przejęta przez PGKiM na organizację targowiska. 

Wyraziliśmy na to zgodę, a na ostatniej Komisji zaskoczony zostałem informacją, że pan 

prezes Falba nie ma koncepcji, co z tą działką zrobić. Na targowisko nie chce jej przeznaczyć, 

a wręcz rozważa możliwość jej zbycia. Oby więc takiego samego losu nie podzieliła działka 

przeznaczona do sprzedaży w dzisiejszej uchwale.  

Kończąc wypowiedź przekazał , że jego uwagi , z tych samych względów, dotyczą również 

kolejnej uchwały o sprzedaży działki na rogu ulic Chopina i Grunwaldzkiej.  

Kończy się kadencja – stwierdził – zostawmy więc decyzje dla przyszłej Rady, być może, że 

znajdzie ona sensowniejsze rozwiązanie dla tych działek jak sprzedaż.   

 
a 

 
Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta najpierw odniósł się do słów pana Nowickiego, 

że nieznane jest przeznaczenie pozostałej części tej nieruchomości – przekazując – że jest ono 

znane, jest tam bowiem baza Miejskiej Służby Drogowej, która będzie jeszcze 

przygotowywana.  Wszystkie pojazdy, którymi dysponuje MSD garażują w znajdujących się 

tam garażach. Natomiast w stolarni niestety nie może garażować żaden pojazd, bo ona na 

dzień dzisiejszy nie nadaje się  do użytku. Stan pozostałych obiektów pozwala na ich 

 



 17 

wykorzystanie w sposób gospodarczy, a nie inny. No i cel jest taki –kontynuował –że MSD 

nie ma już bazy na osiedlu Polna, ponieważ kolidowała ona z planem, a ponadto były skargi 

mieszkańców. Dlatego też została przeniesiona w to miejsce, czego zaletą jest to, że znajduje 

się ona w środku  miasta, blisko Urzędu co umożliwia dobry i szybki kontakt. 

Co do obiektu głównego – mówił dalej-  to była próba przeniesienia tam biblioteki, jednak 

jego stan jest taki, że  chcąc  to  zrobić  ponieślibyśmy  olbrzymie nakłady.  Znajduje  się on 

w strefie ściśle konserwatorskiej i szpeci miasto. Przeznaczenie go na cele związane z 

zadaniami miasta byłoby nieracjonalne – powiedział Burmistrz.  

A dalej mówił, że miasto musi zabezpieczyć jeszcze siedziby dla Miejskiej Biblioteki 

Publicznej i dla Miejskiego Domu  Kultury – innych zadań w tym sensie nie ma. A jeżeli 

chodzi o gospodarkę mieszkaniową i mieszkania, to o wiele taniej jest wybudować coś 

nowego, niż ten obiekt przystosować do takich celów.  

Dodam tylko – mówił dalej – że mamy jeszcze do wykonania taką rzecz – jak plan dochodów 

i plan realizacji inwestycji. Tak więc, to nie jest sprzedawane tak sobie, bo się kończy 

kadencja.  Musimy zrobić pewne rzeczy, których się podjęliśmy, jak np. realizacja inwestycji 

do Komornik,  na co musimy mieć środki. A plan przychodów na razie jest zrealizowany w   

części.  Natomiast  te  obiekty,  tj.  ujęty  w   obecnie  omawianym  projekcie uchwały jak i w 

następnym, w momencie przygotowywania projektu  budżetu były przeznaczone do 

sprzedaży i nikt tego nie zmieniał.  Więc nie rozumiem propozycji, zostawienia tego dla 

przyszłej Rady, aby ona debatowała i rozważała co z tym zrobić.  Uważam- kontynuował –że 

ten obiekt nadaje się na cele gospodarcze i może być wykorzystany z korzyścią dla miasta. 

Powstanie bowiem coś w tym miejscu, ktoś zatrudni też ludzi. Będzie to zupełnie inaczej 

wyglądało. Prawdopodobnie będzie on ozdobą, a nie obiektem, który szpeci tę ulicę. Jest to 

najstarsza, zachowana część miasta i warto by było, żeby budynek ten nawiązywał do tej 

pierzei.  Sądzę  więc – powiedział   Burmistrz – iż   mało, że  jest to sensowne,  ale  jest to  

jedno z najlepszych rozwiązań, bo jeśli miałoby być tam ulokowane coś gminnego, to 

powiedzmy teraz – co?  Ja uważam, że mamy jeszcze wiele  innych zasobów, które są 

przeznaczone na cele miejskie, np. zostało opracowane i będzie przedstawione Radzie 

przeniesienie siedziby MDK do zamku. Natomiast co do biblioteki, to czekamy na stanowisko 

starostwa w tej sprawie. Jeżeli zaś będzie ono negatywne, to też przedstawimy gdzie  może 

ona funkcjonować w nowym miejscu, budowana po nowemu, bo koszty adaptacji starego 

obiektu są dużo wyższe niż budowa nowego.  

Kończąc wypowiedź Burmistrz przekazał, że Komisja w osobie pana Nowickiego bardzo 

mocno naciskała na sprawę rokowań. Po czym oświadczył, że on do rokowań jeszcze nie 

dopuścił. Ale jeżeli Rada  sobie życzy, to może na jego wniosek wykreślić z projektu uchwały 
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§ 2 stanowiący o tym, że w przypadku zakończenia dwóch przetargów wynikiem 

negatywnym, wyraża się zgodę na zbycie nieruchomości w drodze rokowań. 

 

 
Przewodnicząca Rady  - powiedziała, że § 2 wynika z ustawy. 

natomiast 

Radny pan NOWICKI – twierdził, że nie jest to zapis obligatoryjny – można go więc 

pominąć i być w zgodzie z ustawą.  

 
Po czym 

 
Pani BARTKOWSKA – Przewodnicząca RM poprosiła radcę prawnego o opinię czy § 2 

zagraża bezpieczeństwu uzyskania dobrej ceny za tę nieruchomość.  

 
a 

 
Pan Mirosław ANTOSZEWSKI – zaczął od tego, że trzeba się zgodzić z tezą postawioną 

przez pana Nowickiego, że zbycie nieruchomości w drodze rokowań w przypadku 

zakończenia dwóch przetargów wynikiem negatywnym nie jest obligiem – jest tylko 

dopuszczalne.  Różnica w treści uchwały będzie taka – mówił – że w przypadku  jeśli § 2 

zostanie uchwalony, to po zakończeniu dwóch przetargów – pan Burmistrz będzie decydował 

czy organizować kolejne przetargi, czy  wejść w cykl rokowań. A jeżeli ten zapis zostanie 

wykreślony, to będzie to obligo organizowania kolejnych przetargów bądź wystąpienia do 

Rady o kolejną zgodę. Myślę, że skoro jest inicjatywa ze strony pana Burmistrza – 

kontynuował – autopoprawki, polegającej na skreśleniu § 2, to należy z tego skorzystać , bo 

na pewno nie wywoła to jakiegoś niepotrzebnego zamieszania. A intencją na pewno nie jest 

zbywanie tej nieruchomości w drodze rokowań, tylko zbycie jej za cenę jak najwyższą. 

 
        Po czym Rada 16 głosami „za”, „przeciwko” 1 i przy 2 głosach  „wstrzymujących się” 

zgodnie z wnioskiem Burmistrza wykreśliła z projektu uchwały § 2 w brzmieniu : „ W 

przypadku zakończenia dwóch przetargów wynikiem negatywnym wyraża się zgodę na 

zbycie nieruchomości w drodze rokowań na podstawie art. 39 ust. 2 cytowanej wyżej ustawy 

o gospodarce nieruchomościami” i z tą poprawką 11 głosami „za”, „przeciwko” 8  podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr  XXXVII/336/06 

 
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości zabudowanych 

położonych w Działdowie przy ul. Wolności 4.   
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Ad pkt 16 

 
        Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości zabudowanej położonej w Działdowie przy ul. Chopina, przeznaczonej na cele 

usługowe : 

 
Pan  Ryszard  DUCHNA –  Burmistrz     Miasta   złożył wniosek, aby z tego projektu także 

został   wykreślony  § 2,  stanowiący  o  prowadzeniu  rokowań    w przypadku   zakończenia 

2 przetargów wynikiem negatywnym – po czym omówił ten projekt.  

 
        Rada 17 głosami „za” , „przeciwko” 1 i przy 1 głosie wstrzymującym się” przychyliła się 

do wniosku Burmistrza i wykreśliła z projektu § 2 o treści „ W przypadku zakończenia dwóch 

przetargów wynikiem negatywnym wyraża się zgodę na zbycie nieruchomości w drodze 

rokowań na podstawie art. 39 ust. 2 cytowanej wyżej ustawy o gospodarce 

nieruchomościami”.  

        Po czym z powyższą poprawką 12 głosami  „za”, „przeciwko” 7  Rada podjęła  

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XXXVII/337/06 

 
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości zabudowanej 

położonej w Działdowie przy ul. Chopina, przeznaczonej na cele usługowe. 

 
                                                                  

Ad pkt 17 

 

        19 głosami „za”. tj. jednomyślnie Rada podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę  Nr XXXVII/338/06 

 
w sprawie przystąpienia do opracowania zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta Działdowo.  

 

 
Ad pkt 18 

 
        Podjętą 19 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXXVII/339/06 
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Rada przystąpiła do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Działdowo, po wcześniejszym rozpatrzeniu złożonej przez Burmistrza 

Miasta analizy zasadności  przystąpienia do opracowania zmiany.  

 

 
Ad pkt 19 

 
        Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy na terenie miasta Działdowo  : 

 

         W przygotowanym projekcie uchwały w tej sprawie  § 1 brzmiał : „Nadać ulicy 

położonej  na  terenie miasta Działdowo rozpoczynającej się od ulicy Lidzbarskiej biegnącej 

w kierunku północnym do ulicy Polnej nazwę – Witolda Pileckiego  

a 

Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta zwrócił uwagę na to, że nowa ulica biegnie od 

ulicy  Lidzbarskiej  w  kierunku  południowym  do  ulicy  Polnej, a  nie jak błędnie zapisano 

w kierunku północnym. 

 
        Po uwzględnieniu poprawki, na którą zwrócił uwagę Burmistrz – Rada jednomyślnie, tj. 

19 głosami „za” podjęła 

 
                                       U c h w a ł ę   Nr XXXVII/340/06 

 
którą nadała nowej ulicy nazwę Witolda Pileckiego.  

 
 
Ad pkt 20 

 

        Podjętą 19 głosami „za”, tj. jednomyślnie  

 
                                       U c h w a ł ą   Nr XXXVII/3412/06 

 
Rada uchwaliła Lokalny Program Wyrównywania Szans Edukacyjnych na  2006 rok pod 

nazwą „Zajęcia pozalekcyjne szansą wyrównywania różnic edukacyjnych uczniów”  

 
                            
Ad pkt 21  

 

        Odpowiedzi na zapytania zostały udzielone w punkcie „zapytania”. 
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Ad pkt 22 

 
        Wolne wnioski i informacje :  

 
Radny pan Marek DWÓRZNIK – zapytał Burmistrza  - „czy była propozycja LG i jak 

została ona załatwiona”? 

a 

Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta odpowiedział, że nie było żadnej propozycji 

firmy LG. Byli natomiast u nas przedstawiciele spółki „HIT ELEKTRONIX POLAND”, 

którzy szukali gotowej hali do uruchomienia produkcji. Pokazaliśmy im wszystkie hale, jakie 

są w Działdowie , tzn. Spółdzielni GS, Przedsiębiorstwa PPK i halę w budynku pana 

Jabkubowskiego, którą wcześniej wynajmowała „Biedronka”. W momencie , gdy doszło do 

konkretów – informował Burmistrz -   to okazało się, że  interesuje ich obiekt o powierzchni 

ponad 2000 m2 . A  jedyny,  który  spełniał  te wymagania, to obiekt pana Jabkubowskiego. 

Na razie sprawa jest nierozstrzygnięta. Pan Jakubowski złożył ofertę, przy czym z tego co się 

dowiedziałem od innych, u których też byli  – przekazał – to chcieli oni zapłacić 2 zł za 1 m2  

i interesuje ich dzierżawa na rok. A pan Jakubowski na pewno nie wydzierżawi im tego za 2 

zł, gdyż wydzierżawia pomieszczenia w granicach od 12 do 16 zł za 1 m2 . Powiedział, że 

może im sprzedać cały obiekt nawet na raty. Natomiast wydzierżawić może od ręki, ale na 

okres nie krótszy niż trzy lata. Z tego co z nim rozmawiałem – informował dalej – to były 

tylko  te rozmowy, w których podał im swoje dane oraz swoją cenę. Na razie ci panowie na 

trenie naszego powiatu nie znaleźli niczego, co by im odpowiadało.  

Natomiast nieprawdą jest, że zgłaszali się po grunty. Myśmy poinformowali ich, że jeżeli 

interesują ich grunty, to miasto takie posiada. Ponadto przekazaliśmy im, że Agencja też ma 

grunty, które są zwolnione z podatku. Ale tych panów interesowało tylko wynajęcie hali na 

krótki okres.  

        Ponadto pan Burmistrz złożył Radzie dwie informacje, tj. : 

- poinformował  o  spotkaniu z wiceministrem kultury, które dotyczyło obiektu 

hospicjum.   Jak   przekazał  –   przeprowadzone   rozmowy   były   dość  konkretne. 

W   sprawie   tego   obiektu   został  bowiem złożony  wniosek i  dlatego     proszono  

o  wskazanie czy w przyszłości są szanse i jakie na pozyskanie środków. Pan minister  

przedstawił  te  możliwości,  ale  szczegółów  trzeba   się    dowiedzieć w 

ministerstwie. Jednocześnie wskazał z kim należy rozmawiać, żeby uzyskać konkretną 

wiedzę na ten temat.  Po obejrzeniu tego obiektu stwierdził, że rzeczywiście jest on 

mocno zniszczony i bardzo się nim zainteresował oraz jego historią. Prosił też, żeby 

jeszcze ta, albo przyszła Rada spróbowała coś przygotować w sprawie pomnika 
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poświęconego     ofiarom    obozu,    który    znajduje     się   na   rogu   ulic   Chopina 

i Grunwaldzkiej. Jego zdaniem  wygląd tego pomnika trochę urąga temu miejscu, tak 

więc na pewno  postarałby się pomóc, gdyby coś robiono czy też stawiano nowy 

pomnik. Proponował więc wystąpienie o wsparcie do pana Przewoźnika, deklarując, 

że będzie to popierał, bo ministerstwo aprobuje takie sprawy, są to bowiem miejsca 

kaźni i na ten cel na pewno mogliby pomóc,  

- przekazał, że na wniosek marszałka zajął stanowisko w sprawie środków z programów 

regionalnych.  Jak państwo wiecie – mówił – rząd debatuje  nad   pięcioma wersjami 

w tej sprawie.  Inne województwa – informował – chcą przyjąć wersję najmniej 

korzystną dla Warmii i Mazur. W związku z tym – przekazał - złożyłem protest, że  

niemoralnym jest, żeby najsłabsze regiony pozbawiać środków. Protest został złożony 

na ręce pani minister Gęsickiej, a jego kopia do marszałka województwa. Oczywiście 

poparłem pierwszą wersję, popieraną też przez Zarząd Województwa i wszystkie 

samorządy w naszym województwie. 

a 

 
Pani Teresa BARTKOWSKA – Przewodnicząca RM dodała , że w tej sprawie była również 

inicjatywa obywatelska, polegająca na zbieraniu podpisów pod tym protestem. Zebrano ich 

ponad tysiąc, a zostały one złożone na ręce przewodniczącego Sejmiku Wojewódzkiego.    

 
Pan Janusz JASKULSKI  - mieszkaniec miasta zapytał Burmistrza – czy w związku ze 

zbliżającą się kampanią wyborczą, planowane jest pobudowanie słupa ogłoszeniowego na 

osiedlu Nidzica Wschód,  najlepiej przy nowopowstałym sklepie „Grosik”.  Mieszkańcy tego 

osiedla – mówił – chcieliby, żeby był tam słup ogłoszeniowy, aby mogli wiedzieć na kogo 

mają glosować itd.   

Z drugim pytaniem pan Jaskulski zwrócił się do pani wice burmistrz Nowakowskiej . W 

swojej kampanii wyborczej – mówił – a konkretnie na wiecu, który odbywał się na placu 

targowym, obiecała pani mieszkańcom Działdowa wybudowanie basenu. W związku z tym – 

zapytał - jakie kroki poczyniła w tym temacie? Gdzie planowany jest ten basen? Czy w ogóle 

jest planowany? Dodając, że z tego co wie, to przez 3 lata nic nie zostało wykonane.  

 

Pan Ryszard DUCHNA – Burmistrz Miasta uznał pytanie pana Jaskulskiego w sprawie 

słupa ogłoszeniowego za wniosek formalny, po czym poinformował, że jeśli  okaże się to 

możliwe do zrealizowania, tj. jeżeli będą możliwości na gruncie, to wniosek ten zostanie 

załatwiony pozytywnie.  

a 

 



 23 

Pani Teresa NOWAKOWSKA – Zastępca Burmistrza odnosząc się do pytania 

skierowanego  do  niej – przekazała –  że  nie  w jednym   programie  wyborczym był basen. 

A dalej stwierdziła, że jej program był opracowany przez członków komitetu, przy czym 

dodała, że   nie odpowiada za realizację inwestycji więc nie mogła sama decydować o 

budowie. Ale to nie jest żadną tajemnicą - kontynuowała – że taka inicjatywa była 

podejmowana również w tej kadencji. Nie ukrywam także, że byłam i jestem zwolenniczką 

wybudowania basenu. Z tym, że – jak powiedziała – jej poglądy zaczęły się  jednak trochę 

zmieniać, ponieważ w międzyczasie został wybudowany i lada dzień zostanie oddany do 

użytku basen w Mławie.  Kolejny basen jest  także  niedaleko, bo w Brodnicy. Tak więc  nie 

jestem na tyle naiwna- powiedziała - żeby stawiać jakieś dodatkowe pomniki, które będą 

kosztowały mieszkańców naszego miasta.  

W związku z tym, że ta inicjatywa była podejmowana i były analizowane możliwości 

rozpoczęcia budowy basenu – przynajmniej na dzień dzisiejszy  – kontynuowała – ta 

inwestycja nie wchodziła w grę. Był bowiem nawet powołany komitet, który typował 

kolejność inwestycji, w skład którego wchodzili także radni , ale ta inwestycja znalazła się na 

dalszym   planie.   W związku z tym – powiedziała – ja,   jako  Nowakowska   nie    

odpowiadam za realizację programu,  bo  są w Radzie również ludzie z mojego komitetu, 

którzy mi współtowarzyszyli, jak również inni radni, którzy decydowali – jesteśmy więc 

zespołem, który decyduje o inwestycjach – także nikt  jednoosobowo za tę inwestycję  nie 

odpowiada.  

Natomiast , gdyby w tej chwili przyszło o tym decydować –przekazała -  to trzeba naprawdę 

bardzo  rozsądnego   podejścia do   tematu  i  przede  wszystkim wyliczeń  ekonomicznych    .  

Chociaż jestem zwolenniczą, żeby basen był w naszym mieście  – mówiła – to nie wiem czy 

należy go robić na siłę . Co prawda na zachodzie baseny są także w  małych miejscowościach, 

ale społeczeństwo musi być stać na ich utrzymanie i  przede wszystkim to trzeba brać pod 

uwagę.  

 
        Wobec wyczerpania porządku dziennego przewodnicząca zamknęła XXXVII sesję Rady 

Miasta Działdowo.  

 

 

Protokółowała                                                                          Przewodnicząca Rady                                                                                                 
G.Nadratowska                                                                          Teresa Bartkowska  
 

 


